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Új informatika- és könyvtárterem 
a tóthfalusi kollégiumban

– A 2,9 millió forintos beruházás anyaországi támogatásból valósult meg –
A 2002-ben ugyancsak a magyar kormány támogatásával épült tóthfalusi egyházi diákotthon új tartalmakkal gazdagodott. Múlt 

csütörtökön Soltész Miklós, az Emberi Erőforrások Minisztériumának  egyházi, nemzetiségi és civil társadalmi kapcsolatokért 
felelős államtitkára átadta rendeltetésének az informatika- és könyvtártermet, ami a kollégium melletti katolikus parókia emeletén 
kapott helyet.

Amint azt Utasi Jenő atya, a Kaszap István Diákotthon igazgatója elmondta, régi vágyuk teljesült ezzel a beruházással, hiszen 
így a kollégium mintegy hetven általános- és középiskolás tanulójának egyrészt megoldódnak a számítástechnikai eszközök hiánya 
miatti gondjai, másrészt hozzáférnek a mintegy 25 ezer címszavas könyvtár könyveinek legalább egyharmadához, amelyeket már 
sikerült polcokra rendezni. 

– Tizenegy hordozható számítógépet kaptunk az informatikai terembe, amihez vettünk egy nagyobb asztali számítógépet, ami 
a könyvtár munkáját segíti. Eleget szeretnénk tenni az újabb kihívásoknak az oktatás, a nyelvoktatás és a sport területén is, ahol a 
teljesítmények elemzéseit ugyancsak számítógépes program segítségével végzik az akadémia szakemberei. A könyvtár személyesen 
is a szívügyem. Eddig sajnos csak egy elásott kincs volt számomra, mert a sok-sok értékes könyv dobozokban hevert – nyilatkozta 
Utasi Jenő. 

Megérkezése után az államtitkár megtekintette Tóthfalut, különös tekintettel a magyarországi támogatásokból épült beruházá-
sokra, megcsodálta a kiterjesztett szárnyú, hatalmas turulmadarat, megismerkedett a kis közösség fejlesztési elképzeléseivel, majd 
találkozott a kollégium diákjaival. Köszöntőjében Utasi atya kollégiumát a Don Camillo című könyvben leírtakhoz hasonlította, 
amelyben a plébános minden területen a hit és a kereszténység szellemében nevelte a gyerekeket. 

– Én úgy látom, hogy itt is így nevelik ezeket a gyerekeket, ezért biztos, hogy azok a fi atalok, akik most megkapták ezt az új 
informatikai felszerelést a magyar kormánytól, az egész életüket így fogják élni. Ez roppant fontos a magyarság szempontjából, 
de fontos Szerbia szempontjából is, hiszen végre olyan világban élünk, amikor hála Istennek, a közeledés elindult a két ország 
között. Van azonban egy olyan közös dolog, amellyel úgy a magyar, mint a szerb közösségnek meg kell küzdenie, ez pedig a 
migráció. Amennyiben mindannyian összefogunk a kereszténységben, legyen az katolicizmus vagy ortodoxia, akkor biztosítva 
lesz megmaradása úgy a szerbeknek, mint a vajdasági magyaroknak is. (...) Mi akkor tudunk támogatni elképzeléseket, ha azok 
hosszú távra előremutatnak. Jenő atyáék immár másfél évtizede vívják küzdelmüket, minek eredményeként a falu megszépült, 
megújult a templom, felépült a kollégium, most újabb beruházásuk végére tettek pontot, s ez mind-mind azt mutatja, hogy azok-
kal a gyerekekkel, akiket ők magyarságra, kereszténységre, hazaszeretetre nevelnek, elérik céljukat – hangoztatta Soltész Miklós. 
Minden közösségben kellenek olyan emberek, akiknek van elképzelésük, van hitük, mert nélkülük előrelépés nincs. Tóthfalu egy 
ilyen kiemelkedő embere Utasi Jenő atya, mondta Pásztor István, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke.

– Csak gratulálni tudok Utasi atyának, amiért felvállalta ennek a kis közösségnek a fejlesztését. Ő az, aki megértette, hogy hittel 
és akarással egy közösséget talpon lehet tartani, tovább lehet vinni. Természetesen köszönet illeti a magyar kormányt is, amely most 
is bizonyította, hogy ha épkézláb elképzelés van, ami mellé közösségi szándék is társul, akkor ezek mögé a szándékok mögé oda 
áll. Egyházi jellegénél fogva ez a fejlesztés külön fontossággal bír, hisz nagyon fontos az egyház megtartó ereje, mert nem lehet 
megtartani a közösséget, nem lehet itt tartani a magyarságot egyház nélkül, de politika, civil szervezetek, oktatás, művelődés vagy 
éppen sport nélkül sem – hangsúlyozta a pártelnök. 

Az informatika- és könyvtártermet Utasi Jenő és Pásztor István társaságában Soltész Miklós adta át, dr. Zapletán Géza esperes 
plébános pedig megáldotta a helyiséget.

Az avatóünnepség vendégeit, akik között ott volt Pirityiné Szabó Judit, a Nemzetpolitikai Államtitkárság kapcsolattartási fő-
osztályvezetője, Menyhárt Attila, a Szabadkai Magyar Főkonzulátus vezető konzulja, és Nyilas Leonov Anita, a Magyar Nemzeti 
Tanács alelnöke is, a kollégium diákjaiból álló Tutti gyermekzenekar egy Arany János születésének 200. évfordulójára készült, 
alkalmi verses-zenés összeállítással köszöntötte. Bödő Sándor
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